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	م
	إسم ورمز المقرر
	وصف المقرر
	Course Description
	Course Name & Code
	No.

	1
	التشريح 
(دوى211)
	يختص هذا المقرر بدارسة تشريح أجهزة الجسم المختلفة الخاصة بالحركة والإحساس والأعصاب والجهاز  القلبى - الوعانى والمعدى -المعوى والتنفسي والكلوي البولي. 
وفي الجزء العملي :
من المقرر ستتم مناقشة وتطبيق الدراسات النظرية باستخدام نماذج إنشانية اصطناعية لتوضيح المواقع التشريحية للأعضاء وعلاقتها مع بعضها
	The course is concerned with the fundamental anatomical knowledge about the integumental structures, locomotive skeleton (joints & skeletal muscle), neurons, cardio-vascular, respiratory, digestive and uro-genital systems. The practical will be devoted to tutorials and studying on anatomical models of different body organs in each system that is mentioned above.
	Anatomy 
PHL-211
	1

	2
	 وظائف الأعضاء-1 (دوى215 )
	يختص هذا المقرر بدراسة الوظائف العضوية والخواص الكهربائية لأغشية الخلايا مع دراسة وظائف كل من العضلات والأعصاب والدم والجهاز العصبى التلقائى بشقية الودى والجار ودى والجهاز القلبى- الوعائى وعمليات التنظيم والتحكم فى كل جهاز. 
وفي الجزء العملي من المقرر سيتم إجراء تجارب لمشاهدة وظائف أعضاء لبعض وظائف الأعضاء المذكورة أعلاه
	The course includes the study of the electro-physiological properties of the cell 
membrane, the physiology of muscle and nerve, the autonomic nervous system, the blood and the cardiovascular system. The practical part will be devoted to physiological experiments cover the different body organs in each system that is mentioned above.
	Physiology-1
PHL- 215
	2

	3
	 وظائف الأعضاء- 2 (دوى226)
	يختص هذا المقرر بدراسة وظانف أعضاء كل من الجهان التنفسي والكلوي - البولي والمعدى والعصبى المركزى  
مع دراسة مسار الألم. سيتم التعريف بمكونات كل جهاز وعلاقتها مع بعضها الآخر من حيث تكامل الوظائف والمهام مع التركيز على نظم التحكم والتنظيم فى عملية التنفس وفى الجهاز الكلوي - البولي 
ستتم دراسة الطرق المتعددة لإعادة إمتصاص الكهارل والماء. وفي الجهاز المعدى - المعوى سيتم ‏دراسة آليات هضم الغذاء وامتصاص الأغذية المختلفة
	This course deals with the study of the physiological functions of the respiratory, renal, gastrointestinal and the central nervous system together with discussion of pain path ways. The structures comprising each system will be described together with the relation between each other and the methods of control and regulation of each system. Furthermore , in the respiratory system attention will be given to the chemical and nervous control of the 
respiration. The renal system, the mechanisms of re - absorption of electrolytes and water will be covered. In the gastro - intestinal tract, the mechanisms of food digestion and the absorption of nutrients will be 
discussed. 
	Physiology-2
PHL-226
	3

	4
	الكيمباء الحيوية-1 (دوى213)
	يختص هذا المقرر بدراسة الموضوعات التالية فى الكيمياء الحيوية ، الأحماض الأمينية والبروتينات ، الأنزيمات ‏كما يهدف المقرر إلى دراسة العلاقات المرضية ، وتأثير بعض الأكسدة الحيوية ، مركبات البورفيرين والاحماض النووية والأدوية والسموم على المستوى الجزيئى.
	This course covers the following topics in biochemistry, amino acids and proteins, enzymes, biological oxidation, porphyrins and nucleic acids. Clinical correlations and the effects of certain drugs and toxic agents on molecular level are explained whenever possible.
	Biochemistry-1
PHL-213
	4

	5
	الكيمباء الحيوية- 2 (دوى224)
	يهدف هذا المقرر إلى دراسة أيض المواد السكرية والدهنية والبروتينية والأملاح المعدنية. كما يهدف 
المقرر إلى دراسة العلاقات المرضية وتأثير بعض الأدوية والسموم على عمليات الأيض. ويركز مقرر العملي 
على تعين مستوى بعض المؤشرات الكيموحيوية ذات الأهمية الإكلينيكية في الدم والبول. 

	This course deals with the metabolism of carbohydrates, lipids, proteins and 
minerals. Clinical correlations and the effects of certain drugs and toxic 
agents on metabolism are explained, whenever possible. The laboratory work 
is concerned with the determination of some biochemical parameters of 
clinicalimportance in blood and urine. 
	Biochemistry-2
PHL-224
	5

	6
	علم الأدوية -1 (دوى311)
	يختص هذا المقرر بدراسة المبادئ والأسس الأولية لعلم الأدوية ودراسة التأثيرات الدوائية والإستعمالات الطبية وآليات فعل والتأثيرات الجانبية ومحاذير الإستعمالات  والتأثرات لكل من أدوية الجهاز العصبى التلقائى والمبنجات الموضعية وشبائه الهرمونات وأدوية الجهاز القلبى الوعائى

	This course deals with the introduction of basic principles of pharmacology and the pharmacological actions, therapeutic uses, mechanism of actions, adverse effects, contraindications and drug interactions of : autonomic drugs, local anesthetics, cardiovascular drugs and autacoids.
	Pharmacology-1
PHL-311
	6

	7
	علم الأدوية – 2 (دوى322)
	     يغطي هذا المقرر مبادئ الانتقال الكيميائي المشبكي الدونه المشبكية مع التركيز على آليات الأدوية المستعملة لعلاج اضطرابات الانتباه والتعليم والذاكرة والأعصاب والنفسية مثل الصرع والإكتئاب والقلق وإنفصام الشخصية وداء الرعشة الرجاف والزايمر والإدمان وإضطرابات الأيض والأكل وجروحات النخاع الشوكي والنوم والآلام  و الإنطوائية والسكته الدماغية مع توضيح التأثيرات الجانبية للأدوية وتأثيراتها المختلفة. ويختص الجزء العملي باجراء تجارب لتوضيح تأثيرات الأدوية.  
	This course covers the principles of synaptic transmission and synaptic plasticity with special stress on mechanisms of drugs used in the treatment of attention deficit syndrome, disorders of memory, learning, neurons and mood  such as epilepsy, depression, anxiety schizophrenia, parkinson's disease, Alzheimer's disease, addiction, eating and metabolism, spinal card injuries, sleep, pain, autism and stroke. Side effects and drug interactions will be discussed. The experimental part of the course will deal with experimental illustrations of the actions of drugs.

	Pharmacology-2
PHL-322
	7

	8
	علم الأدوية -3
(دوى 411) 
	يختص هذا المقرر بدراسة التأثيرات الدوائية والاستعمالات الطبية وآليات فعل والتأثيرات الجانبية ومحاذير الاستعمال والاحتياطات والتأثيرات الدوائية لمجموعات الأدوية المؤثرة على الدهون واضطرابات التخثر و المعالجة لفقر الدم. كما وتشمل الدراسة تلك الأدوية المانعة للقيء وتلك المسهلة. ويختص الجزء الثالث من المقرر بتلك الأدوية المستعملة في الفتك أو الشلل أو طرد العديد من الطفيليات والديدان كما وتشمل الدراسة تلك الأدوية المثبطة والمنشطة للجهاز المناعي وتلك المنشطة جنسياً.  
	This Course deals with the Pharmacological actions uses, mechanisms, side effects contraindications, precautions and drug interactions of those drugs acting on the hemopoietic system lipids and the coagulation process. It also includes the antiemetics & purgative drugs. A third part of the course deals with antiparasitic drugs that eradicate, paralyze and or expel various parasites and worms that infest lymph glands, intestinal and extra intestinal sites-Another part of the course deals with immune-modulators and aphrodisiac drugs.       
	Pharmacology-3
PHL-411
	8

	9
	علم الأدوية -4 
(دوى 422)
	يتم التركيز في هذا المقرر على تفهيم الطالب الأسس الجزيئية لآليات فعل وتأثيرات واستعمالات والتأثيرات الجانبية ومحاذير استعمال وتأثيرات الأدوية المؤثرة على الغدد الهرمونية وتلك الأدوية المستعمله لعلاج الأمراض الجلدية مثل حب الشباب والصدفية والملونه والمبيضة وغيرها كما ويشمل تدريس أدوية علاجات السرطانات المختلفة.
	The focus of this course is to understand the molecular basis of the pharmacological actions, therapeutic uses, mechanisnas of actions, adverse effects, contraindications and drug interactions of those drugs that effect the endocrine glands and those used for treatment of some skin disease such as acne vulgaris, psoriasis, melanizing and demelanizing agents and local sclerosing drugs. It also deals with drugs for treatment of various types of cancer.  
	Pharmacology-4
PHL-422
	9

	10
	علم السموم (دوى413)
	يشمل هذا المقرر دراسة المبادئ العامة لعلم السموم واليات التسمم بالأدوية الشائعة الاستعمال وكذلك الكيماويات التي يتعرض لها الإنسان عادة . وسوف تتم مناقشة الكيماويات المسرطنة والأدوية التي تؤثر على صحة الأمومة والأجنة والمواليد حديثي الولادة  و يتم التركيز على علامات وأعراض ا لسمية وكذلك ومعالجة حالات التسمم.
	The course includes study of the general principles of toxicology, the mechanism(s) of toxicity of the commonly used drugs and the encountered chemicals. Chemical carcinogens and drugs affecting maternal, foetal and neonatal health will be discussed. Signs and symptoms of toxicity and managements of the poisoning cases are stressed.
	Toxicology
PHL-413
	10
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